

Amine Bel Hadj Soulami

Head of BNP Paribas Middle East & Africa



Amine Bel Hadj Soulami is the Head of BNP Paribas Middle East & Africa for Corporate and Institutional Banking (CIB). He has worked for BNP Paribas for 32 years in a number of global roles, including leadership positions in Paris, New York & London.

Prior to taking the position as Head of BNP Paribas Middle East & Africa, Amine was Senior Advisor to Global Markets. His previous roles also include Global Head of Sustainable Finance in Global Markets and Global Head of Research and Sustainable Investments within Corporate Institutional Banking. Amine also served as Global Head of Commodity Derivatives, and Head of Equity & Derivatives for the Americas.

After studying at the Ecole Polytechnique in France, Amine joined BNP Paribas in 1987. He started his career as a precious metals options trader in 1990 in Paris and then New York, where he later headed up energy options trading (oil and natural gas).

In 2005 Amine was named by Financial News among the 20 most influential Europeans in America. He is fluent in French, Arabic and English.

أمين بلحاج السلمي هو الرئيس التنفيذي لبنك بي ان بي باريبا - الشرق الأوسط وأفريقيا للخدمات المصرفية للشركات والمؤسسات المالية. عمل السيد أمين في بنك بي ان بي باريبا لمدة تربو على 32 عاماً تولى خلالها عدد من المناصب الدولية، بما في ذلك مناصب قيادية في باريس ونيويورك ولندن.

قبل توليه منصب الرئيس التنفيذي لبنك بي ان بي باريبا - الشرق الأوسط وأفريقيا، عمل السيد أمين مستشاراً في إدارة الأسواق العالمية، والمدير العالمي للتمويل المستدام في الأسواق العالمية، والمدير العالمي للأبحاث والاستثمارات المستدامة في قطاع الخدمات المصرفية المؤسسية للشركات. كما شغل السيد أمين منصب الرئيس العالمي لمشتقات السلع الأساسية ورئيس الأسهم والمشتقات المالية في الأمريكيتين.

بعد الانتهاء من دراسته في مدرسة البوليتكنيك بفرنسا، انضم أمين إلى بنك بي ان بي باريبا في عام 1987، وبدأ حياته المهنية في تجارة خيارات المعادن الثمينة في عام 1990 في باريس ثم في نيويورك، حيث ترأس فيما بعد تجارة خيارات الطاقة (النفط والغاز الطبيعي).

في عام 2005، تم اختيار السيد أمين من قبل الفايانانشيال نيوز كواحدٍ من بين أكثر 20 شخصية أوروبية الأكثر نفوذاً في أمريكا، وهو يجيد الفرنسية والعربية والإنجليزية.

BIOGRAPHY



BNP PARIBAS

The bank
for a changing
world